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Atassut 9. november 2023 

 

Forslag til forespørgselsdebat om, hvad det næste skridt skal være for at overtage fødevare- 

og veterinærområdet. 

(Inatsisartut medlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

Man skal lige lægge mærke til at det ikke er første gang at vi fra Atassut har et forslag om 

overtagelse af fødevareområdet. Selvom vi ikke er en del af selstændighedsdrømmerne, så er vi 

opsatte på at kæmpe for udvikling i samfundet og økonomien. Alligevel er vi beskyldt for at 

modvirke udviklingen. 

Desværre må debattøren igen stille et forslag om overtagelse af fødevareområdet, da han i første 

omgang ellers fremsatte et forslag om fødevareområdet tilbage i 2019 som Naalakkersuisut ikke har 

formået at lave færdigt. Det er også ærgerligt at Naalakkersuisut ikke nævnte noget om grunden i 

deres svarnotat. 

Vi er dog glade for at Naalakkersuisut er i gang med forberedelserne til at overtage områder, og 

hvad vi kan læse os frem til er der planer om det. Men da planer blot er planer synes vi at det næste 

skridt bør være at der sker noget håndgribeligt. Det er især under handel og eksport, da det er vigtigt 

at kunne handle med andre lande direkte. 

Lad de andre tale om nationalitet, og lad dog andre råbe om statsdannelse. For vi skal fra Atassut 

nok, i gåseøjne, begynde med husets fundament. For vores mål er det samme, selvom andre kun 

fokuserer på slutresultatet, så vil vi fra Atassut begynde med 1 og arbejde os op mod 10. 

Vi støtter forslagsstilleren Aqqalu C. Jerimiassens budskab, og anerkender Naalakkersuisuts hensigt 

om at starte processen, så vil vi stå og se om der sker noget håndgribeligt. 


